

國立中山大學 學年度清寒僑生助學金申請表

姓名		系級		僑居地	
教育部分發 日期文號			在台地址 電話		
學年度 (最近一學年)	學業成績	( ) 上學期		操 行 成 績	( ) 上學期
		( ) 下學期			( ) 下學期
		總平均			總平均
家 屬	稱謂	姓名	年 齡	職業及職稱	僑居地地址及電話
	父				
	母				
以下各項依照你的情況，分別選擇在 ( ) 內劃「√」，有金額者請分別填上。					
一、負擔家庭生活費用為 1.祖父母 ( ) ; 2.父母 ( ) ; 3.兄姐 ( ) ; 4.其他 ( )					
二、家庭每月收入共約新台幣      元，支出約新台幣      元。					
三、在校每月生活費約需新台幣      元。					
四、目前就學所需費用來源：					
1. 由僑居地家屬匯款接濟 ( ) ; 2. 由在台家長接濟 ( ) ;					
3. 由僑居地其他親友接濟 ( ) ; 4. 由在台其他親友接濟 ( ) ;					
5. 自行於課餘兼職維持 ( ) ; 6. 靠工讀或其他助學金維持 ( )					
7. 其他_____。					

學校審核人員：

申請人簽章：

填表說明：

- 一、本表申請對象不含研究生及延修生。
- 二、申請本助學金僑生請於分發文號欄列明教育部或海外聯合招生委員會之分發日期文號；現就讀學校如非原分發學校者，請加註原分發學校名稱及畢業年月等。另目前入學方式及學制，期間有無保留入學資格及休學等情形，併均應備註敘明清楚，俾便審查。
- 三、學年度成績總平均得核算至小數點第二位後四捨五入。

National Sun Yat-sen University  
Financial Aid Application for Economically Disadvantaged Overseas Compatriot  
Students

Name		Department and Year		Country of Residence	
Ministry of Education Distribution Date and Reference Number			Address and phone number in Taiwan		
Academic Year ( Most recent academic year )	Academic Grade	( ) Fall Semester	( ) Fall Semester	B e h a v i o r R e p o r t	( ) Fall Semester
		( ) Spring Semester	( ) Spring Semester		( ) Spring Semester
		Average	Average		Average
Family Members	Title	Name	Age	Occupation and Position	Resident address and phone number
	Father				
	Mother				

According to your circumstances, 「√」 check the appropriate brackets or specify the amounts.					
A. People responsible for living costs: 1. Grandparents ( ) ; 2. Parents ( ) ; 3. Siblings ( ) ; 4. Others ( )					
B. Total family monthly income of NT          dollars, expenses of NT          dollars					
C. Monthly expenses of NT          dollars while at NSYSU					
D. Current source of income for study-related expenses:					
1. Family transfers the money from country of residence ( ) ;					
2. Family in Taiwan pays the expenses ( ) ;					
3. Other relatives or friends from country of residence pay the expenses ( ) ;					
4. Other relatives or friends in Taiwan pay the expenses ( ) ;					
5. Taking on part-time jobs to pay the expenses ( ) ;					
6. Taking on on-campus part-time jobs or other financial benefits to pay the expenses ( )					
7. Others					

University verification officer :

Applicant' s signature :

Notes for filling out this application :

1. This application is not applicable for master students nor delayed graduation students.
2. Oversea Taiwanese students applying for this financial aid are required to fill out the Ministry of Education or University Entrance Committee for Overseas Chinese Students distribution date and reference number. In the cases that the students are no longer studying in the originally distributed university, please state the name of the original university and graduation date, as well as the channel of admission and status for the current study. Any reserved admission qualifications and deferred study are also required to be stated in detail for review.
3. The average grade for the full academic year needs to be calculated and rounded to the hundredths place.

國立中山大學申請清寒僑生助學金審查積分量表

姓名		系級		僑居地	
寢室		聯絡電話			
項目	配分			得分 ( 審查小組填寫 )	
1.雙親健在與否	父母雙亡 ..... <input type="checkbox"/> 父身亡..... <input type="checkbox"/> 母亡或父母離異..... <input type="checkbox"/> 扶養祖父母..... <input type="checkbox"/>				
2.身心障礙、重病須長期治療與否 ( 附醫院證明 )	同住家人重病長期須治療..... <input type="checkbox"/> 同住家人有殘障..... <input type="checkbox"/> 本人身心障礙..... <input type="checkbox"/>				
3.家中兄弟姐妹就學人數，本人除外 ( 附在學證明 )	5人以上 ..... <input type="checkbox"/> 4人..... <input type="checkbox"/> 3人..... <input type="checkbox"/> 2人..... <input type="checkbox"/> 1人或未有未入學弟妹..... <input type="checkbox"/>				
4.家庭收入狀況(如免稅證明、低收入戶證明、清寒證明等)	低收入戶及免繳稅者 ( 檢附證明 ) ... <input type="checkbox"/> 一人有工作 ( 含自營 ) ..... <input type="checkbox"/> 二人有工作 ( 含自營 ) ..... <input type="checkbox"/> 三人有工作 ( 含自營 ) ..... <input type="checkbox"/>				
5.房屋是否自有	無房地產..... <input type="checkbox"/> 有房地產仍貸款..... <input type="checkbox"/> 租屋..... <input type="checkbox"/> 借宿..... <input type="checkbox"/>				
6.在台生活狀況及特殊表現	在台費用靠工讀或救助金維持... <input type="checkbox"/> 在台費用借貸..... <input type="checkbox"/> 在台費用靠僑居地親友接濟..... <input type="checkbox"/> 在台費用靠在台親友接濟..... <input type="checkbox"/>				
7.家庭突遭重大變故影響生計或有特殊情況表未列舉..... <input type="checkbox"/> 請說明：					

清寒積分	小計	
8.上學年學業成績總平均	80(3.38)分以上..... <input type="checkbox"/> 70~79.9(2.44~3.37)分..... <input type="checkbox"/> 60~69.9(1.70~2.43)分..... <input type="checkbox"/>	
9.現任幹部或其他優良表現獲敘獎者..... <input type="checkbox"/> 請說明：		
總分	合計	

填表說明：1. 請據實依上列項目於□內打“√”，如有不實填答或提供不實證件經查屬實者，停止發給並追繳已領之助學金，並依校規懲處。

2. 一年級第 8、9 項免填。

申請人簽章：

填表日期：

Name	Department and Year	Country of Residence
Dormitory Room	Contact Phone Number	
Item	Points	Score ( Official use by examination group )
1. Family Status	Both parents deceased ..... <input type="checkbox"/> Father deceased..... <input type="checkbox"/> Mother deceased or parents separated <input type="checkbox"/> Fostering grandparents..... <input type="checkbox"/>	

<p>2.Disability or serious illness that requires long-term treatment (hospital certificate required)</p>	<p>Family in the same household with serious illness that requires long-term treatment.....<input type="checkbox"/></p> <p>Family in the same household with a disability.....<input type="checkbox"/></p> <p>Myself with a disability.....<input type="checkbox"/></p>	
<p>3.Siblings who are students, exclude myself (student status certificate required)</p>	<p>5 or more .....<input type="checkbox"/></p> <p>4 .....<input type="checkbox"/></p> <p>3 .....<input type="checkbox"/></p> <p>2 .....<input type="checkbox"/></p> <p>1 or none .....<input type="checkbox"/></p>	
<p>4.Household income status (tax exemption, low-income household, economically disadvantaged certificates required)</p>	<p>Low-income and tax exemption (certificate required)...<input type="checkbox"/></p> <p>1 person employed ( including self-employed ) .....<input type="checkbox"/></p> <p>2 people employed ( including self-employed ) .....<input type="checkbox"/></p> <p>3 people employed ( including self-employed ) .....<input type="checkbox"/></p>	
<p>5.Property ownership</p>	<p>No properties.....<input type="checkbox"/></p> <p>Properties with mortgage.....<input type="checkbox"/></p> <p>Rental.....<input type="checkbox"/></p> <p>Living in other people' s property .....<input type="checkbox"/></p>	
<p>6.Living conditions in Taiwan or other special conditions</p>	<p>Expenses in Taiwan are paid by part-time jobs or financial benefits... <input type="checkbox"/></p> <p>Expenses in Taiwan are paid by loans ..... <input type="checkbox"/></p> <p>Expenses in Taiwan are paid by relatives or friends in the country of residence..... <input type="checkbox"/></p> <p>Expenses in Taiwan are paid by relatives or friends in Taiwan..... <input type="checkbox"/></p>	
<p>7.Livelihood threatened by unforeseen family incidents or other unlisted circumstances ..... <input type="checkbox"/></p>		

Please specify :		
Economically disadvantaged score Subtotal		
8.First semester academic grade average	80(3.38) or above..... <input type="checkbox"/> 70~79.9(2.44~3.37)..... <input type="checkbox"/> 60~69.9(1.70~2.43)..... <input type="checkbox"/>	
9.Currently working as a class officer or have been rewarded for other performances ..... <input type="checkbox"/> Please specify :		
Score Total		

## National Sun Yat-Sen University Examination Score Scale for the Application of Financial Benefit for Economically Disadvantaged Oversea Compatriot Students

Directions for filling out this application :

1. Please check the boxes for the items listed above according to your true circumstances.  
Any information given that has proved to be untrue will result in the termination and return of the financial benefit, as well as punishments according to university regulations.
2. First year students are exempted from items 8 and 9.

Applicant signature:

Date of filling out this application: